

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 68

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

***Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations***

VOLUME 68

1950

I. Nos. 879-893

II. Nos. 229-239

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 18 July 1950 to 14 August 1950*

No. 879. United States of America and Norway:

page

Exchange of notes constituting an agreement relating to the duty-free entry of, and payment of transportation charges on, relief supplies and packages for Norway. Oslo, 31 October 1949 3

No. 880. United States of America and Finland:

Exchange of notes constituting an agreement relating to the settlement of United States obligations incident to the requisitioning or use of certain Finnish vessels. Washington, 1 November 1949 11

No. 881. International Labour Organisation:

Convention No. 87 concerning freedom of association and protection of the right to organize. Adopted by the General Conference of the International Labour Organisation at its thirty-first session, San Francisco, 9 July 1948 17

No. 882. United States of America and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland:

Exchange of notes constituting an agreement modifying, with respect to the application thereof to Trinidad, the Agreement of 27 March 1941 relating to leased naval and air bases. Washington, 19 September 1949 31

No. 883. Belgium and Netherlands:

Exchange of letters constituting an agreement concerning the abolition of the obligation to carry a passport for travel between the two countries. The Hague, 22 and 29 March 1950 45

***Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies***

VOLUME 68

1950

I. Nos 879-893

II. Nos 229-239

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 18 juillet 1950 au 14 août 1950*

	<i>pages</i>
N° 879. Etats-Unis d'Amérique et Norvège:	
Echange de notes constituant un accord concernant l'entrée en franchise et le paiement des frais de transport des fournitures et des colis de secours destinés à la Norvège. Oslo, 31 octobre 1949	3
N° 880. Etats-Unis d'Amérique et Finlande:	
Echange de notes constituant un accord relatif au règlement des obligations des Etats-Unis découlant de la réquisition ou de l'utilisation de certains navires finlandais. Washington, 1er novembre 1949	11
N° 881. Organisation internationale du Travail:	
Convention (n° 87) concernant la liberté syndicale et la protection du droit syndical. Adoptée par la Conférence générale de l'Organisation internationale du Travail à sa trente et unième session, San-Francisco, le 9 juillet 1948.....	17
N° 882. Etats-Unis d'Amérique et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord:	
Echange de notes constituant un accord modifiant, en ce qui concerne son application à La Trinité, l'accord du 27 mars 1941 relatif aux bases navales et aériennes cédées à bail. Washington, 19 septembre 1949.....	31
N° 883. Belgique et Pays-Bas:	
Echange de lettres constituant un accord relatif à la suppression de l'obligation du passeport de voyage entre les deux pays. La Haye, 22 et 29 mars 1950	45

	<i>Page</i>
No. 884. United States of America and Mexico:	
Agreement relating to air force liaison officers. Signed at Washington, on 5 July 1949.....	55
No. 885. United Nations International Children's Emergency Fund and France:	
Agreement concerning the activities of the UNICEF in France. Signed at Paris, on 19 February 1948	75
No. 886. United Nations International Children's Emergency Fund and Siam:	
Agreement concerning the activities of the UNICEF in Siam. Signed at Paris, on 1 December 1948	94
No. 887. United Nations International Children's Emergency Fund and India:	
Agreement concerning the activities of the UNICEF in India. Signed at New Delhi, on 10 May 1949	96
No. 888. United Nations International Children's Emergency Fund and Burma:	
Agreement concerning the activities of the UNICEF in Burma. Signed at Rangoon, on 22 April 1950	96
No. 889. Belgium, France and Luxembourg:	
Arrangement concerning consultations prior to the installation in the vicinity of the frontiers of permanent stores of explosive substances for civil use. Signed at Brussels, on 8 April 1950	99
No. 890. Denmark and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland:	
Agreement relating to trade and commerce (with exchange of letters). Signed at Annecy, on 13 August 1949	105
No. 891. Denmark and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland:	
Convention for the avoidance of double taxation and the prevention of fiscal evasion with respect to taxes on income. Signed at London, on 27 March 1950	117

	<i>Pages</i>
N° 884. Etats-Unis d'Amérique et Mexique:	
Accord relatif aux officiers de liaison d'aviation. Signé à Washington, le 5 juillet 1949	55
N° 885. Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance et France:	
Accord concernant les activités du FISE en France. Signé à Paris, le 19 février 1948	75
N° 886. Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance et Siam:	
Accord concernant les activités du FISE au Siam. Signé à Paris, le 1er décembre 1948	95
N° 887. Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance et Inde:	
Accord concernant les activités du FISE dans l'Inde. Signé à New-Delhi, le 10 mai 1949	97
N° 888. Fonds international des Nations Unies pour le secours à l'enfance et Birmanie:	
Accord concernant les activités du FISE en Birmanie. Signé à Rangoon, le 22 avril 1950	97
N° 889. Belgique, France et Luxembourg:	
Arrangement au sujet des consultations préalables à l'installation à proximité des frontières de dépôts permanents de substances explosives à usage civil. Signé à Bruxelles, le 8 avril 1950	99
N° 890. Danemark et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord:	
Accord commercial (avec échange de lettres). Signé à Annecy, le 13 août 1949	105
N° 891. Danemark et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord:	
Convention tendant à éviter les doubles impositions et à prévenir l'évasion fiscale en matière d'impôts sur le revenu. Signée à Londres, le 27 mars 1950	117